



သတင်းထုတ်ပြန်ချက်
၂၀၁၆၊ အောက်တိုဘာ ၁၀

**ဗြိတိသျှ ကုန်သည်ကြီးများအသင်း(မြန်မာ)
ဥပဒေရေးရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ - လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးသည့် အစီအစဉ်**

ဗြိတိသျှ ကုန်သည်ကြီးများအသင်း၏ ဥပဒေရေးရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့(LWG) သည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဥပဒေကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မြန်မာရှေ့နေများအတွက် ကော်ပိုရိတ်နှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး အကြောင်းအရာများဆိုင်ရာ လက်တွေ့ ဥပဒေသင်တန်း အစီအစဉ်၏ ပထမဆုံးသင်တန်းတွဲကို အောင်မြင်စွာ ပို့ချပြီး ဖြစ်ပါသည်။

သင်တန်း၌ နှစ်နာရီကြာပို့ချမှု ဆယ်ခုပါဝင်ပြီး စာချုပ်ချုပ်ဆိုမှုဥပဒေ၊ ကုမ္ပဏီဥပဒေ၊ အလုပ်အကိုင်ဥပဒေ၊ ငှားရမ်းမှုဥပဒေ၊ မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာဥပဒေနှင့် ဖက်စပ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဥပဒေတို့ကို ပို့ချခဲ့သည်။ သင်တန်းတွင် နိုင်ငံတကာနှင့် ပြည်တွင်းဥပဒေအကျိုးဆောင်ကုမ္ပဏီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ အထင်ကရကုမ္ပဏီများမှ ရှေ့နေများလည်း ပါဝင်သည့် ဥပဒေရေးရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်များက ပို့ချခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သင်တန်းသို့ မြန်မာကော်ပိုရိတ်ရှေ့နေ ၂၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ပို့ချသည့်သင်တန်းအစီအစဉ်အပေါ်တွင် ကောင်းမွန်သော မှတ်ချက်များ ပေးခဲ့ကြသည်။ သင်တန်းပို့ချမှုမှာ လက်တွေ့ကျပြီး အပြန်အလှန် မေးမြန်းဖလှယ်နိုင်သည့်အပြင် တက်ရောက်သူများကလည်း သက်ဆိုင်ရာဥပဒေအကြောင်းအရာများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ၎င်းတို့၏ အတွေ့အကြုံများကို မျှဝေနိုင်သည်။ သင်တန်းကြေးမှာ အမဲဖွဲ့ဖြစ်သည်။

ဥပဒေရေးရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့(LWG) သည် ယခုသင်တန်းအစီအစဉ်၏ နောက်ထပ်သင်တန်းများကို မကြာမီ ပို့ချရန် စီစဉ်လျက်ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ကော်ပိုရိတ်ရှေ့နေအများစုထံ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ရောက်ရှိနိုင်စေရန် မျှော်လင့်လျက်ရှိသည်။

LWG ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာဟယ်လင်ရိုင်းဟပ်ဖ်နာဂဲလ်က "ဥပဒေရေးရာ ကျွမ်းကျင်မှုက မြန်မာနိုင်ငံ စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးတက်စေဖို့အတွက် မရှိမဖြစ် လိုအပ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံထဲကို ဝင်လာတဲ့ ပြည်ပရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုကို အထောက်အကူပေးနိုင်ဖို့ ကော်ပိုရိတ်ဥပဒေရေးရာ ကျွမ်းကျင်မှုလိုအပ်ချက်က မြင့်မားနေပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ကျွန်မတို့ဟာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဥပဒေရဲ့ သက်ဆိုင်ရာနယ်ပယ်တွေမှာ လက်တွေ့ဥပဒေရေးရာ လေ့ကျင့်ပေးနိုင်ဖို့ သင်တန်းအစီအစဉ်တစ်ခုကို ရေးဆွဲပို့ချရတာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဥပဒေပညာရေးပိုင်းနဲ့ ပညာရှင်တိုးတက်လာရေးကို ဆက်လက်ကူပံ့နိုင်ဖို့အတွက် ဥပဒေရေးရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ LWG မှာ ကြီးမားကျယ်ပြန့်တဲ့ အတွေ့အကြုံရှိပါတယ်။ ကျွန်မတို့ရဲ့ သင်တန်းအစီအစဉ်တွေ ချဲ့ထွင်ဖို့ စီစဉ်နေပြီး ဆက်လက်ကူပံ့ဖို့လည်း ကတိပြုထားပါတယ်" ဟု ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

Edotco မှ ရှေ့နေ မစ္စတာ ပင်းကူးက “သင်တန်းက ကျွန်တော့်ရဲ့ ဥပဒေလုပ်ငန်းသက်တမ်းမှာ လိုအပ်တဲ့ လက်တွေ့ပိုင်း ဥပဒေရေးရာ ကျွမ်းကျင်မှုတွေ ရရှိရေး အလေးပေးပါတယ်။ အခုတော့ ကျွန်တော့်အလုပ်မှာ ကြုံတွေ့ရတဲ့ ဥပဒေရေးရာ ပြဿနာတချို့ကို ပိုပြီးနားလည်လာပါတယ်။ နောက်ပြီး ကျွန်တော့်ရဲ့ နေ့စဉ်အလုပ်မှာ အသုံးပြုဖို့ ကျွမ်းကျင်မှုအသစ်တွေ အများအပြားကိုလည်း သင်ယူတတ်မြောက်ခဲ့ပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အယ်ဒီတာများအတွက်

ဗြိတိသျှကုန်သည်ကြီးများအသင်း(မြန်မာ) British Chamber of Commerce Myanmar

အသင်းကြီးတွင် အဖွဲ့ဝင်ကုမ္ပဏီ ၂၀၀ ကျော်ရှိပြီး မြန်မာ၊ ဗြိတိသျှ၊ အာဆီယံနှင့် ဥရောပတို့ရှိ ဦးဆောင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားပါသည်။

အသင်းကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် စီးပွားရေးလုပ်ကိုင်မှုနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် နောက်ဆုံးရနှင့် သက်ဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို စီးပွားရေးလုပ်ငန်း အသိုင်းအဝိုင်းအတွက် ပုံမှန်ကွန်ရက်ချိတ်ဆက်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများကို ပေးအပ်လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း တည်ထောင်ရာတွင် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ကြုံနေရသည့် ဈေးကွက်ဝင်ရောက်လိုသူများအားလည်း အကြံဉာဏ်များပေးလျက်ရှိသည်။

ကုန်သည်ကြီးများအသင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဗြိတိသျှ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုန်သွယ်မှုကို အားပေးလျက်ရှိပြီး မြန်မာနှင့် ယူကေကုမ္ပဏီများအတွက် အခွင့်အလမ်းများ မြှင့်တင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ယူကေကုမ္ပဏီများအတွက် ဈေးကွက်ဝင်ရောက်နိုင်ရေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများကို လည်း ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိ သည်။

အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်လျှောက်ထားလိုပါက အသေးစိတ် အချက်အလက်များကို အသင်းကြီး၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ www.britishchambermyanmar.com

ဥပဒေရေးရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ (Legal Working Group)

မြန်မာနိုင်ငံတွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် ကုမ္ပဏီကြီးများနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဥပဒေပြဿနာများကို တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် ဗြိတိသျှကုန်သည်ကြီးများအသင်း(မြန်မာ) အသင်းဝင်များနှင့်အတူ ပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်နေသော ရှေ့နေများအတွက် ဖိုရမ်တစ်ခု ပြုလုပ်ပေးရန် ၂၀၁၅ မေလတွင် ဥပဒေရေးရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ LWG ကို တည်ထောင်ခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါအဖွဲ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံတကာမှ ဥပဒေအကျိုးဆောင်ကုမ္ပဏီများအပြင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများ၏ အထင်ကရရှေ့နေများလည်း ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားပါသည်။

ယခုအခါ အဖွဲ့တွင် ကုမ္ပဏီနှင့် ဥပဒေအကျိုးဆောင်ကုမ္ပဏီ ၃၄ ခုမှ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်နေပြီဖြစ်သည်။ အဖွဲ့၏ ရည်မှန်းချက်များတွင် သတင်းအချက်အလက်မျှဝေရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြုလုပ်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဥပဒေနယ်ပယ်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသည့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရှေ့နေများအတွက် ဥပဒေသင်တန်းများ ပို့ချထောက်ပံ့ရေးတို့ ပါဝင်သည်။

British Chamber of Commerce Myanmar

4th Floor

192 Bo Myat Htun Street (Middle Block)

Pazundaung Township

Yangon

For further information please contact: robert@britishchambermyanmar.com

စတုတ္ထလွှာ၊ အမှတ် ၁၉၂၊ ဗိုလ်မြတ်ထွန်းလမ်း(အလယ်ဘလောက်)

ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်

အသေးစိတ် အချက်အလက်များ ကို စုံစမ်းသိရှိလိုပါက

: robert@britishchambermyanmar.com သို့ဆက်သွယ်ပါ

<ends>